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درمکتب امام

مدعیان صلح طلبی و انساندوستی
ســازمانهای به اصطلاح »حقوق بشر« و »شورای امنیت« و »عفو بین الملل« و 

دیگران همّ خود را صرف محکوم نمودن اسلام و ایران نموده اند. مدعیان صلح طلبی 

و انساندوستی با تمام توان سعی در افروختن آتش فتنه و جنگ در همه جا بخصوص 

در ایران می نمایند.
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رئیس  قوه قضائیه:
نگاه سیاست خارجی
 باید توحیدی باشد

رئیس  دســتگاه قضا با تاکید بر ضرورت تسری نگاه توحیدی به 
سیاست خارجی گفت: نگاه کسانی که تمام هم و ذهن و فکرشان این 

است که با یک کشور قدرتمند ارتباط بگیرند، توحیدی نیست.
به گزارش مهر، آیت ا... آملی لاریجانی در سومین نشست هم اندیشی اساتید 
بسیجی دانشگاه های علوم پزشــکی سراسر کشور اظهار داشت: نگاه توحیدی 
در تمام ســاحت های زندگی فردی، اجتماعی و حرفه ای ما دخالت دارد، با این 
همه زندگی امروزه ما با کسری هایی همراه شده، کسری هایی که موجب غفلت 

شده است.
وی با اشــاره به نگاه توحیدی در ســاحت سیاست، بیان کرد: همه جامعه 
انســانی به حضرت امام )ره( مدیون هستند. امام شخصی بود با نگاه توحیدی 
کــه اگر گفت آمریکا هیچ غلطی نمی تواند بکند، این ســخن تعارف نبود. یک 
انسان موحد که نگاهش توحیدی است، نگاهش به این مسائل این چنین است 
و می گوید در مقابل ســلطنت حق تعالی، آنها هیچ کاری نمی توانند بکنند. در 
مقابل شیطنت ها، گاهی تحریم ها و این گونه مسائل وقتی انسان مومن به قدرت 

الهی مستحضر است، این مسائل را چیزی نمی بیند.

سامانه های پدافندی ارتش
 یک »کواد کوپتر« را در  آسمان تهران 

هدف قرار دادند
سامانه های پدافندی ارتش، یک فروند »کواد کوپتر« را در 

آسمان تهران هدف قرار دادند.
در پی شــنیده شدن صدای شلیک سامانه های پدافندی در تهران، 
روابط عمومی قــرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء)ص( ارتش بیانیه ای 

منتشر کرد.
در بخشــی از این بیانیه آمده است: با توجه به اعلام قرارگاه پدافند 
هوایی خاتم الانبیاء)ص( ارتش مبنی بر ضرورت هماهنگی هرگونه اقدام 
پروازی، صبح جمعه یک فروند پرنده که بدون هماهنگی اقدام به پرواز 
بر فراز شــهر تهران کرده بود مورد اصابت سامانه های پدافندی قرارگاه 

پدافند هوایی خاتم الانبیاء)ص( ارتش قرار گرفت.
به گزارش تســنیم، در بخش دیگری از بیانیه آمده اســت: پس از 
بررســی های به عمل آمده این پرنده یک فروند »کواد کوپتر« بود که 
معمولا برای مصارف فیلمبرداری و عکاسی مورد استفاده قرار گرفته و در 
پرواز فوق نیز در جهت ساخت یک مستند مورد استفاده قرار گرفته بود.

 موضوع امنیتی نیست
محســن همدانی معاون امنیتی استانداری تهران درباره انهدام یک 
پهپاد در آسمان تهران، گفت: آن شیء پهپاد نبوده، بلکه یک هلی شات 

متعلق به سازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران بوده است.
وی افزود: این هلی شــات به دلیل پــرواز در منطقه ممنوعه تهران 

توسط پدافند هوایی مورد هدف قرار گرفت.
معــاون امنیتی اســتانداری تهــران تصریح کرد: طبــق قوانین و 
دستورالعمل، این هلی شات مورد هدف قرار گرفته و موضوع نیز امنیتی 

نبوده است.
در کنگره 6500 شهید فاوا

 سرلشکر باقری: در نبردهای سایبری
تخصص لازم را داریم

رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح ضمن اشاره به اهمیت نبردهای 
سایبری که می تواند آسیبهای زیادی وارد کند به اهمیت آن در جهان 

امروز پرداخت و تاکید کرد که ما در این زمینه تخصص لازم را داریم.
سرلشکر محمد باقری رئیس ستادکل نیروهای مسلح صبح دیروز در اولین 
کنگره 6هزار و 500 شهید مخابرات، ایجاد ارتباط امن، منسجم ، چابک و سریع 
را از ویژگی شــهدای حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات دفاع مقدس برشمرد 
و گفت: شــهدای مخابــرات در دفاع مقدس رازدار و امانــت دار و مورد اعتماد 
فرماندهان بودند و با تخصص به زوایای پیچیده و شگردها و تاکتیک های جنگ 

الکترونیکی آشنا بودند.
رئیس ســتادکل نیروهای مسلح تصریح کرد: با کمبود شدید مخابراتی در 
دوران دفــاع مقدس روبرو بودیم بطوری که ســیم جنگی مخابراتی را برای ما 
تحریم کرده بودند تا چه برســد به ســامانه های الکترونیکی، رادار و تجهیزات 

دیگر مخابراتی.
وی تصریح کرد: رزمندگان شــجاع و توانمند ما توانستند با ابداع، ابتکار و 
خلاقیــت در طول دوران دفاع مقدس بویژه در بخش تجهیزات مخابراتی همه 
کاستی ها را برطرف کنند به طوری که توانستند شبکه یکپارچه سوئیچینگ را در 
منطقه عملیاتی ایجاد کنند و حتی فراتر از این توانستند در شرایط تحریم دوران 
دفاع مقدس رادیو را در صحنه نبرد برقرار کنند که این یکی از  دســتاوردهای 

مهم رزمندگان ما بود.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به ترسیم آرمان های کشور به وسیله 
امام خمینی)ره( و حرکت در جهت این مسیر از سوی مقام معظم رهبری گفت: 

در چنین شرایطی هیچ متجاوزی جرات تجاوز به کشور را ندارد.
وی با اشاره به اینکه این بازدارندگی جوشن و سپری برای برقراری امنیت 
اســت، گفت: گرچه افق روشنی در چشــم انداز آینده جمهوری اسلامی ایران 
وجود دارد اما امروز کارهای ســخت تری را باید در دســت اقدام داشته باشیم 
چرا که هرچه زمان می گذرد ارزش حوزه ارتباطات الکترونیکی بیشتر می شود .

سرلشکر باقری افزود: نبردهای سایبری می تواند آسیب های زیادی وارد کند 
بنابرایــن در جهان امروز جایگاه والایی دارد و ما در این زمینه تخصص لازم را 
داریم و باید با تأسی از شهدا، خود را برای صحنه های آینده کاملا آماده کنیم.

امام جمعه موقت تهران گفــت: نقض برجام قابل 
پیش بینی بود و مقام معظم رهبری نیز از روز نخســت 
با صدای رســا اعلام فرمودند ما به طرف مقابل بدبین 

هستیم و آمریکا عهدشکن است.
به گزارش خبرگزاری فارس، حجت الاسلام کاظم صدیقی 
در خطبه های نماز جمعه تهران با اشاره به یوم الله 9 دی، ابراز 
داشت: 9 دی ایام الله قطعی و یکی از کرامت های انقلاب است.

وی افزود: خداوند با حضور مردم در 22 بهمن ســال 57، 
نابودی سلطنتی ها را قطعی کرد و با حضور خداجوش مردم در 
9 دی نیز بقای انقلاب و پیروزی خط ولایت را تضمین کرد. 

امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه 9 دی به سران فتنه 
و حامیان خارجی آن ثابت کرد که این آتش خانمان سوز است، 
اظهار داشــت: قدرت طلب های داخل مغرور شده بودند و فکر 
می کردند با این آتش نانی به دســت می آورند. اگر این آتش 

خاموش نمی شد همه مردم را می سوزاند.
حجت الاسلام صدیقی با بیان اینکه بصیرت یعنی تشخیص، 
حضور، تصمیــم و اقدام به موقع، گفت: مــردم در 9 دی به 
موقع حضور یافتند و اگر مدتی این حضور به تاخیر می افتاد، 
معلوم نبود چه می شــد اما در 9 دی مردم با همه ســلایق به 
صحنه آمدند و برخی از افرادی که با فریب ســران فتنه فکر 
می کردند تقلبی صورت گرفته، پــس از حمایت بیگانگان از 
فتنه گران و اعلام مواضع صریح رئیس جمهور آمریکا و مسئول 
وزارت خانه های صهیونیست ها و انگلیس ها، فهمیدند که خطر 

جدی در کار است. 
وی خاطرنشان کرد: بنده در یوم الله 9 دی مثل دیگر مردم 
حضور یافتم. برخی از مردم نزد من می آمدند و می گفتند مردم 
به صحنه آمدند بنابراین منتظر چه هستید و تقاضای مجازات 

سران فتنه را داشتند. 
امام جمعه موقت تهران با تاکید براینکه خطر فتنه 88 از 
همه خطرات بعد از انقلاب عمیق تر و ریشــه دارتر بود، گفت: 
در جنگ تحمیلی دشــمن ما بیرونی بود اما در فتنه کسانی 
زمام فتنه را به دست گرفته بودند که در خانه و کنار امام قرار 
داشــتند و سوابقی در کارنامه خود درج کرده بودند بنابراین، 

این مسئله با جریانات دیگر فرق داشت. 
حجت الاســلام صدیقی اظهار داشــت: فتنه گران در ماه 
مبــارک رمضان در ملاء عــام روزه خواری کردنــد و از خود 
گردن کلفتی و مباهات نشان دادند اما سران فتنه نه در مقابل 
این عمل نه هتک حرمت به سیدالشــهدا)ع( و امام راحل)ره( 
هیچ حرف و اعتراضی نکردند بلکه کشته سازی نیز کردند که 

همه اینها قابل احصا است.
وی به ادعای برخی از افراد مبنی بر دادگاه ســران فتنه 
اشــاره و خاطرنشان کرد: اگر روزی قرار باشد دادگاهی برگزار 
شود، جرم های سنگین تعرض به بانوان چادری، از بین بردن 
اعتبار بین المللی، آتش کشیدن مساجد، هموار کردن راه تحریم 
و از بین بردن اعتقادات ریشه دار مردم جزو این جرایم است. 

امام جمعــه موقت تهران در مورد نقض برجام توســط 
آمریکایی ها نیز گفت: نقض برجام قابل پیش بینی بود و مقام 
معظم رهبری نیز از روز نخســت با صدای رسا اعلام فرمودند 

ما به طرف مقابل بدبین هستیم و آمریکا عهدشکن است. 
حجت الاسلام صدیقی خطاب به تیم مذاکره کننده ایرانی 
بیان داشــت: مســئولان ما که دنبال این توافق بودند، باید با 
استحکام بیشتری وارد و به زودی تسلیم نمی شدند. حال که 
روشن شده طرف مقابل نقض عهد کرده باید مقابله ای که در 
تراز یک کشور انقلابی و قدرتمند منطقه ای است، صورت دهید. 
امام جمعه موقت تهران گفت: دستوری که رئیس جمهور به 
سازمان انرژی اتمی داد چیزی نبود که برای آمریکایی ها مشکلی 
ایجاد کند. باید اقدامی صورت دهیم که به دنیا نشان دهد که 
ما انقلابی و قدرتمند هستیم. بنابراین توقع ما از مجریان این 
است که در مقابل این بدعهدی قدمی عزت ساز و جدی بردارند.
رانت خواری، حقوق  حجت الاسلام صدیقی حرام خواری، 
حساب  نشده و بی توجهی به بیکاری جوانان و مردم را از خطرات 
جدی برای مملکت عنوان و تصریح کرد: وقت حاشیه سازی و 
سیاسی بازی نیست. باید تقوا داشته باشیم و به همدیگر نیش 

زبان نزنیم و بهانه جویی نکنیم. 
حجت الاســلام صدیقی ضمــن تقدیر از اســتاد قرآنی 
حجت الاسلام قرائتی وی را فردی دلسوز، با اخلاص، زبان گویای 
انقلاب و اسلام و تئورسین مقبول انقلاب و ولایت معرفی کرد 

و از خداوند منان سلامتی وی را خواستار شد.
حجت الاسلام صدیقی با اشاره به لایحه بودجه کشور در 
مجلس، تصریح کرد: مجلس در زمینه برنامه بودجه و ارائه آن 

از سوی دولت با تمهیدات و مقدماتی ورود کرد. ما توقع داریم 
حــالا که مجلس به این قضیه ورود کرده اولویت ها اشــتغال 
جوانان، توجه به قشر آسیب پذیر و تعطیلی کارگاه های تولیدی 

را مدنظر قرار دهد. 
وی ادامه داد: با بیکاری کارگاه های تولیدی هزاران کارگر 
بیکار شده اند. برخی از این کارگران رده سنی شان به گونه ای 
است که به دلیل بالا بودن سن نمی توانند در شرکت دیگری 
فعالیت داشته باشند. حجت الاسلام صدیقی از مجلس شورای 
اسلامی خواســت که در بودجه سال آینده مسئله فرهنگ و 

پیشرفت علم را جدی بگیرند. 
حجت  الاسلام ذوالنور: طبق عدالت اسلامی 

چندین اعدام در انتظار سران فتنه است
بــه گزارش خبرگــزاری فارس، حجت الاســلام مجتبی 
ذوالنور، عضــو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس در ســخنان پیش از خطبه های نمــاز جمعه تهران 
ضمن بزرگداشــت حماســه مردمی 9 دی کــه میخ آخر بر 
تابوت فتنه گران بود، اظهار داشــت: امروز نظام استکبار برای 
اســقاط نظام های غیرهمســو کمتر از گزینه نظامی استفاده 
می کند، اگرچه گزینه نظامی سریع التاثیر است اما هزینه هایی 
دارد در حالی که برانــدازی نرم و اصطلاحا براندازی خاموش 

اینگونه نیست.
وی با بیان اینکه از زمان سالوادور آلنده ده ها انقلاب رنگی 
اتفاق افتاده اســت و منجر به سقوط کم هزینه سیاسی شده، 
تصریح کرد: در زمان ما نیز برخی نهادها و مؤسسات، مسئولیت 
اسقاط نظام های سیاسی از طریق انقلاب رنگی را بر عهده دارند 

مانند بنیاد سورس که چنین اقداماتی انجام می دهد. 
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفــت: یکی از انقلاب های رنگی کــه بی نتیجه ماند، جنبش 
موســوم به جنبش سبز بود که با رهنمودهای جرج سورس و 
مؤسسات مختلف شکل گرفته بود؛ در انقلاب های نرم و رنگی، 
یک رنگ به عنوان نماد آن انقلاب انتخاب و روی آن برنامه ریزی 
می شود و یکی از بسترهای انقلاب رنگی، انتخابات های ریاست 
جمهوری است و در واقع انتخابات مجلس، شوراها و خبرگان 

چنین ظرفیتی ندارد. 
حجت الاسلام ذوالنور با بیان اینکه برخی قشری و سطحی 
نگاه کرده و معتقدند برای انتخابات 88 برنامه ریزی قبلی وجود 
نداشت، تاکید کرد: این نهایت ساده لوحی است چرا که 13 ماه 
قبل از انتخابات 88 یعنی در ســال 87 چند نفر از چهره های 
ملی- مذهبی به آمریکا رفتند و در جمع سران اپوزیسیون که 
با حضور مقامات آمریکایی برگزار شد، برای انتخابات سال 88 

ایران برنامه ریزی کردند. 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی بیان داشت: 
این نشست 2 خروجی داشت؛ از همان زمان زمینه سازی برای 
جا انداختن شعار تقلب و نیز پافشاری بر ابطال انتخابات شکل 
گرفت و آن تیم به ایران بازگشت و 4 ماه بعد هم کمیته صیانت 
از آرا تشــکیل شد که همه می دانید چه کسی آن را تشکیل 
داد و اعضای آن کمیته چه کســانی بودند لذا من نمی خواهم 

اسم آنها را بیاورم. 
وی خاطرنشــان کرد: اعتبار عمومی به این معناست که 
مردم چقــدر به حاکمیت و حکومت خود اعتماد دارند و این 
مایه اقتدار یک نظام سیاســی است. از این رو معنی تشکیل 
کمیته صیانــت از آرا آن هم 9 ماه پیش از انتخابات 88 یک 
جارّ بین المللی است که یعنی دنیا بدانید ما به نظام خود اعتماد 
نداریم و نظام ما بی اعتبار اســت و این دقیقا هدف قرار دادن 

سرمایه ملی یک نظام سیاسی محسوب می شود. 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
تاکید کرد: ما نمی توانیم ســران فتنه و کسانی که سلسله 
جنبان این حرکت شــوم بودند را بی گنــاه بدانیم اما باید 
توجه داشت که وقتی صحبت از فتنه می شود اشتباه است 
که معترضین به انتخابات را نیز فتنه گر تلقی کنیم. چرا که 
مردم ما همیشــه رســالت خود را به خوبی انجام داده و بار 
انقلاب را به دوش کشیده اند و عرصه های سخت را پشت سر 
گذاشته اند، نمونه آن مقابله با جریان منافقین است که باعث 
شهادت 17 هزار انسان مظلوم شد و نیز مقابله با تحریم هایی 

که همچنان ادامه دارد. 
حجت الاسلام ذوالنور تحت تاثیر قرار نگرفتن مردم از سوی 
رســانه های ضدانقلاب و اداره 8 سال جنگ و حضور در تمام 
میدان ها و راهپیمایی هایی که عرض اندام در مقابل دشمنان 
نظام بوده است را از دیگر مصادیق رسالت مردم ایران برشمرد و 
افزود: ممکن است در هر مقطعی مردم دچار اشتباه در انتخاب 
خود شوند، مردم بنی صدر را انتخاب کردند اما وقتی فهمیدند 
که در انتخاب خود اشــتباه کرده اند بنی صدر را پایین آورده و 
شــهید رجایی را انتخاب کردند. بنابراین هر گاه مردم متوجه 
شدند که اشتباهی در مسیر انقلاب اتفاق افتاده به میدان آمدند. 

نماینده مردم قم در مجلس شــورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه وقتی صحبت از فتنه و فتنه گران می شــود کسانی که 
دلشان مریض است مردم را متهم می کنند،  گفت: رسانه های 
بیگانه راهپیمایی های هشتم، نهم و دهم مردم که تا 12 دی 
نیز ادامه داشــت را نیز تجمیع کردند، متوجه شدند جمعیت 
حدود 40 میلیون نفر بوده اســت و این رقم فقط رای به یک 

کاندیدا نبود.
وی با اشــاره به پلاکاردها و پارچه هایی که در روز 9 دی 
همراه مردم و بیانگر اعلام ندامت از سران فتنه بود، خاطرنشان 
کرد: برخی از تریبون نظام موضوع رفع حصر ســران فتنه را 
مطرح می کنند در حالیکه این تریبون یک جایگاه ملی است 
که نمی توان از آن سوءاستفاده کرد، اگر کسی بگوید که امام 
حسین)ع( هم حر را بخشید باید توضیح دهد چه وجه اشتراکی 
بین حر و سران فتنه وجود دارد چرا که حضرت حر چکمه ها 
را به گردن انداخت و به محضر امام حسین)ع( آمد اما سران 

فتنه تاکنون اظهار ندامت و پشیمانی نکرده اند. 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
بیان اینکه سران فتنه اعتبار نظام را لکه دار کردند و خسارات 
ســنگین اقتصادی به بار آوردند که 8 ماه کشور فلج شد ایجاد 
دوقطبی در جامعه و ایجاد امید برای نظام ســلطه را از دیگر 

جنایات آنها برشمرد و گفت: سران فتنه باعث شدند که نظام 
سلطه برای شکستن مقاومت مردم تحریم هایی را اجرا کند و 
تحریم هایی که امروز مردم ســختی آن را به دوش می کشند، 
مرهون اقدامات سران فتنه است و این زجر 7 ساله مردم قابل 
بخشش نیست و کسی نمی تواند در قبال آن اغماض یا ترحم 

به خرج دهد. 
وی تاکید کرد: اگر عدل اسلامی بخواهد درباره سران فتنه 
اجرا شود، چیزی کمتر از چندین اعدام در انتظار آنها نخواهد 
بود و امروز حصر سران فتنه پرده ای از رأفت اسلامی است نه 
جفا در حق آنها چون اگر حصر برداشــته شود، جایگزین آن 
آزادی نیســت و با این همه جنایت در حق مردم و نظام غیر 
از اعدام جایگزین دیگری وجود ندارد، بنابراین چرا برخی این 
همه زمینه سازی کرده و ذهن مردم را خراب و برای نظام سلطه 
امید واهی درســت می کننــد. در حالیکه باید به دغدغه های 

مردم توجه کنند. 
نماینده مردم قم در مجلس شــورای اسلامی با طرح این 
سؤال که آیا کنسرت دغدغه مردم است یا 8 میلیون جمعیت 
بیکار، افزود: امروز وقتی سخنرانی یک فرد سیاسی لغو می شود، 
تا زمانی که نامه نوشته و دستور رسیدگی داده شود و کمیته 
تحقیق شکل بگیرد تنها 3 ساعت زمان می برد در حالی که اگر 
مسئولان نسبت به بیکاری و رکود هم چنین دغدغه و سرعت 
عملی داشتند، ما شاهد چنین وضعیتی نبودیم؛ چرا به مردم 
آدرس اشتباه می دهید و درک درستی از مشکلات آنها ندارید؟ 
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با تاکید بر اینکه باید به مســائل اصلی مردم پرداخت آن هم 
مردمــی که در همه عرصه ها امتحان خــود را به خوبی پس 
داده انــد، گفت: جامعه شناســان معتقدند یک جامعه 3 لایه 
دارد، لایــه اول جایگاه رهبر و رهبران، جایگاه دوم متعلق به 
خواص و جایگاه ســوم، اقشار، توده ها و پیکره جامعه هستند، 
آنها معتقدند اگر حلقه وســط درک درستی از فرامین رأس 
مخروط نداشته باشــد و باورها را نهادینه و اجرایی نکند، آن 

نظام سیاسی محکوم به فروپاشی است. 
حجت الاسلام ذوالنور با یادآوری این نکته که در دوران فتنه 
برخی از خواص ما آتش بیار معرکه، ستون خیمه ضدانقلاب و 
تریبون نظام سلطه شدند  و بذر تردید را کاشتند اما چرا نظام 
ما سقوط نکرد؟ در پاسخ به این سؤال خاطرنشان کرد: مردم 
ما پشــت سر رهبری حرکت می کردند و وجود پربرکت رهبر 
انقلاب تمــام این کم کاری های خواص را جبران و پر می کرد 
لذا فرمول جامعه شناســان غلط نیست اما جامعه اسلامی هم 
مانند نظام های غربی نیست که رابطه مردم با رهبری به صورت 
شهروند رئیس جمهوری باشد، خواص یک کوره راه برای ارتباط 
مردم با رهبری هســتند و بزرگراه های اعتقادی و دینی مردم 

آنها را به رهبری متصل کرده است.
حجت الاســلام ذوالنور تصریح کرد: اگر در کربلا و کوفه 
مردم آن، مانند 9 دی عمل می کردند، هیچ امامی به مســلخ 
نمی رفت و دستش بسته نمی شد؛ سلام بر امام و مقام معظم 
رهبــری و ایــن مردمی که با بصیــرت و درس تاریخی خود 
اجازه ندادند درس های تلخ تاریخ تکرار شــود و در آینده نیز 

همین طور خواهد بود.
سیدمرتضی نبوی: مرحوم پرورش 
درباره جریان منافقین در سال 88 

بصیرت افزایی می کرد
به گزارش خبرگزاری فارس، عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه 
تهران، با گرامیداشت سومین سالگرد درگذشت مرحوم 
علی اکبر پرورش، گفت: زمانی که بنی صدر به عنوان رئیس 
جمهــور در آغاز جنگ تحمیلی برای نیروهای انقلاب و 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی کارشکنی می کرد، مرحوم 
پرورش جانانه از نیروهای انقلاب دفاع می کرد و در پیام 
مقام معظم رهبری هم بر روی خدمات شایســته ایشان 

تاکید شده بود.
وی با اشاره به ابعاد شخصیتی مرحوم پرورش، ابراز داشت: 
ایشان یک شخصیت فرهنگی، عرفانی، قرآنی، ادیب و معنوی 
بود و با معارف قرآنی آشنایی داشت، زیرا در محضر اساتیدی 
چون علامه طباطبایی و علامه جعفری تلمذ کردند، به علاوه 

بر تفسیرالمیزان تسلط داشت. 
نبوی گفت: مرحوم پرورش از نظر سیاسی بسیار دقیق بود 
و جریان انحرافی انقلاب، منافقین و ملی گرایی را در سال های 
78 و 88 بــه خوبی می شــناخت و در این باره بصیرت افزایی 

داشت.

امام جمعه قم:

۹ دی برگ زرینی
 در تاریخ انقلاب اسلامی است

قم- خبرنگار کیهان:
امام جمعه قم با بیان اینکه 9 دی ســالروز نمایش هوشیاری ملت 
ایران در برابر توطئه ای سهمگین بود، گفت: قیام یکپارچه ملت در این 

روز برگ زرینی در تاریخ انقلاب اسلامی بود.
حجت الاســلام علیرضا اعرافــی در خطبه های نماز جمعه قم که با حضور 
گسترده مردم مؤمن و ولایتمدار این شهر در مصلای قدس برگزار شد، گفت: 
فتنه ای که در ســال 88 برای شکســت نظام اسلامی طراحی شده بود، بسیار 
تلخ بود ولی ملت بصیر و هوشــیار با حضور آگاهانه خود بر پیمان شکنان مهر 

ابطال زدند.
وی اظهار داشت: عده ای به بهانه ناصواب تلاش کردند مردم سالاری دینی 
را زیر سؤال ببرند اما در این میان ولی فقیه و رهبر معظم انقلاب پرچمدار دفاع 

و حفاظت از آرای مردم و مردم سالاری شدند.
مدیــر حوزه های علمیه با اشــاره به برگزاری انواع انتخابات های ریاســت 
جمهوری، خبرگان و مجلس شورای اسلامی و شوراهای شهر، تصریح کرد: اینکه 
کســانی که خود با همین شــیوه انتخاباتی روی کار آمده اند و حالا به بهانه ای 
بخواهند انتخاباتی که با شیوه مسبوق و حتی کیفی تر برگزار شده است را زیر 

سؤال ببرند، ادعایی باطل و غیر مسموع است.
حجت الاسلام اعرافی خاطرنشان کرد: عده ای دیدند که دشمن برای سوء 
اســتفاده از این بهانه دندان تیز کرده است اما باز فتنه را سردمداری کردند و 

آن حوادث تلخ را رقم زدند.
وی افزود: هدف فتنه گران تنها زیر ســؤال بردن انتخابات نبود بلکه آنان 

پایمال کردن ارزش های الهی را در دستور کار داشتند.
خطیب جمعه قم همچنین با اشاره به خطبه حماسی رهبر معظم انقلاب 
در کوران فتنه، اظهار داشــت: آن خطبه شورآفرین خاتمه برخی بهانه گیری ها 
بود اما متأسفانه برخی باز هم بر ادامه مسیر اشتباه اصرار ورزیدند که در نهایت 
این ملت بود که با ســیلاب بصیرت ناخالصی ها و عهدشــکنی ها را از ســر راه 

انقلاب و کشور زدودند.
مدیر حوزه های علمیه در ادامه به پیروزی های اخیر جبهه مقاومت در لبنان، 
یمن و سوریه، گفت: آل سعود در حال عقب نشینی در جبهه های سیاسی است 
و با خاموش شدن فتنه حلب امیدواریم به فضل الهی با نصرت جبهه مقاومت 
شکست جبهه تکفیر را شاهد باشــیم زیرا مأموریت تکفیر ایجاد امنیت برای 

رژیم صهیونیستی است. 
امام جمعه قم با اشاره به اوضاع بحرین از ظلم ها و ستمگری های آل خلیفه 
انتقاد کرد و افزود: فشــارها بر علما و مردم بحرین افزایش یافته، همان طوری 

که در عربستان نیز سخت گیری ها علیه شیعیان چند برابر شده است.
حجت الاسلام اعرافی در پایان به برخی از لفاظی های تفرقه افکنانه مسئولین 
آمریکایی و انگلیسی در منطقه اشاره کرد و گفت: این یاوه سرایی ها برای مقابله 

با جبهه مقاومت که متأثر از گفتمان انقلاب اسلامی است، صورت می گیرد.
هاشمی رفسنجانی:

برخی ها که برجام را موفقیت نمی دانند 
بی خود می گویند!

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: برخی ها که برجام را 
موفقیت نمی دانند بی خود می گویند.

اکبر هاشمی  رفسنجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام در بازدید 
از بندر بوشــهر و دهکده گردشگری این شهر با اشاره به اینکه تحریم های 
جدید آمریکا علیه نظام اسلامی ایران جریان مزاحمی است، بیان کرد: باید 

به اقدامات آمریکا پاسخ مناسب داده شود.
وی بــا بیــان اینکه برجام را خیلــی موفق می دانم افــزود: بر خلاف 

منفی خوانی هایی که وجود دارد برجام را خیلی موفق می دانم.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان کرد: برخی ها که برجام 
را موفقیت نمی دانند بی خود می گویند، بسیاری از مشکلات با جریان برجام به 
ویژه در حوزه کشتیرانی، بانک، بیمه و همکاری های نفتی برطرف شده است.

هاشــمی  رفســنجانی گفت: آخرین کاری که اوباما انجام داد تمدید 
تحریم های ایران بود، البته بندهایی از تحریم های ایران حذف شد.

وی افزود: ما در جایگاهی هســتیم که بتوانیــم در برابر اقدامات آنان 
مانور بدهیم.

 اذعان دولتمردان
 به دستاورد تقریبا هیچ 

گلایه هاشــمی از منتقدان و اصــرار بر دستاوردســازی برای برجام 
در حالی اســت که دولتمردان به دفعات به دســتاورد تقریبا هیچ برجام 
اذعان کرده اند. از جمله ســیف رئیس  بانــک مرکزی دولت یازدهم که در 
مصاحبه با بلومبرگ گفت: »توافق هســته ای ایران و گروه 1+5 موسوم به 
برجام، تاکنون »تقریباً هیچ« دســتاورد اقتصادی برای تهران دربرنداشته 
اســت«. علی طیب نیا وزیر اقتصاد دولت یازدهم نیز مردادماه ســالجاری 
در حاشــیه جلســه هیئت دولت گفت: »برای ارتبــاط با بانک های بزرگ 
جهانی دچار مشــکل هســتیم و آنها با ما کار جدی نمی کنند... انتظار ما 
ایــن بود که بعد از برجام ما بتوانیم با بانک هــای بزرگ هم کار کنیم اما 
به دلایل مختلف از جمله صورت های مالی بانک های ما و بهانه پولشــویی 
 و تامین مالی تروریســم ما هنوز نتوانســته ایم با این بانک  ها کار کنیم«.
دیگر دولتمردان از جمله ظریف، عراقچی و صالحی نیز به لغو شدن تحریم ها 
فقط روی کاغذ و دستاورد تقریبا هیچ اذعان کردند. دستاورد تقریبا هیچی 

که می توان آن را نتیجه اعتماد به کدخدا دانست.
در روزهای گذشــته، جواد کریمی قدوسی نماینده مشهد در مجلس 
شــورای اسلامی با اشاره به برخی اظهارات وزیر امور خارجه در جلسه روز 
دوشــنبه 29 آذرماه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی درباره نقض 
عهد آمریکا در اجرای برجام اظهار داشــت: آقای ظریف در این جلســه با 
صراحت گفت که من اعتراف می کنم که اشتباه کردم و به حرف جان کری 
اعتماد کردم، اگر استراتژی خودم را دنبال می کردم، اکنون با مشکل مواجه 
نمی شدم، می پذیرم که اشتباه کردم و مسئولیت آن را قبول می کنم، ما با 
صحبت و قول آقای کری اظهارنظر کردیم، به جان کری بعد از نقض عهد 
اخیر که درخواست مذاکره در ایتالیا را داشت، گفتم که شما کاری کردید 

که حضور من با شما در یک شهر غیرممکن است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: 
آقای ظریف این نکته را هم در کمیسیون گفت که قبلًا جان کری و ارنست 
مونیز به ما گفتند که اگر قانون داماتو به سنا برود، ما روش هایی داریم که 

جلوی آن را بگیریم.
 وعده لغو تمامی تحریم ها 

و گشایش اقتصادی
با اســتناد به اظهارات متعدد مقامات ارشــد دولــت یازدهم و اعضای 
تیم مذاکره کننده هســته ای کشــورمان، قرار بود برجام دو نتیجه عمده 
داشته باشــد. نتیجه اول و به تعبیری مهم ترین نتیجه عبارت بود از »لغو 
تحریم ها«. برای نمونه روحانــی 23 تیرماه 94 پس از اعلام جمع بندی و 
توافق نهایی در مذاکرات هسته ای در گفت وگوی زنده تلویزیونی در سالن 
اجلاس سران گفت: »تمام تحریم های بانکی، بیمه ای، مالی، حمل و نقل، 
پتروشیمی، فلزات سنگین و تحریم های اقتصادی به طور کامل لغو خواهد 
شد و نه تعلیق«. نتیجه دوم نیز »گشایش اقتصادی« بود و در همین جهت، 
مشکلاتی از قبیل اشتغال، صنعت، ازدواج جوانان و حتی آب خوردن مردم 

نیز به برجام گره زده شد.
اکنون با گذشت بیش از 17 ماه از امضای برجام و همچنین با گذشت 
بیش از 11 ماه از آغاز اجرای تعهدات 1+5 ذیل برجام و با وجود فهرست 
طولانی عهدشکنی آمریکا در پسابرجام، دستاورد ایران از این توافق تقریبا 

هیچ بوده است.

خطیب جمعه تهران:

نقض برجام قابل پیش بینی بود

گزارشی خبری تحلیلی کیهان 

اعتراف صادقانه ظریف
آب در لانه بزک كنندگان برجام 

بقیه از صفحه 2
رئیس  کمیسیون تائید کرد نماینده تکذیب!

اظهارات بروجردی ناظر بر تائید صحت اظهارات منتسب به ظریف در جلسه 
کمیسیون امنیت ملی اســت ولی از سوی دیگر غلامعلي جعفرزاده ایمن آبادي 
در گفت و گو با »انتخاب« ضمن خلاف واقع خواندن این اظهارات گفت: این اقدام 

آقاي کریمي قدوسي هم جرم است و هم خلاف شرع و اخلاق.
عضو فراکســیون امید گفت : چطور مي شود که اخبار جلسه اي محرمانه را 
منتشر کرد؟ زیبنده نمایندگان مجلس نیست این گونه رفتار کنند. از طرفي چنین 

چیزي واقعیت نداشت، اگر هم داشت انعکاس یک موضوع محرمانه جرم است.
ایــن نماینده مجلس تاکید کرد: تاکنــون بارها این آقایان چنین اقداماتي را 

انجام داده اند و تکرار آن خیلي دور از ذهن نیست.
جعفرزاده در ادامه مدعی شد: ضمن اینکه آقاي نعمتي نوار را گوش داده است 

و مي گوید چنین چیزي نبوده است.
بازبینی فایل سخنان ظریف

 با حضور سخنگوی وزارت خارجه و نمایندگان
خبر دیگر این که پس از انتشار برخی اظهارات وزیر امور خارجه در خصوص 
برجام در جلسه کمیســیون امنیت ملی توسط کریمی قدوسی عضو کمیسیون 
امنیت، روابط عمومی دفتر جواد کریمی قدوسی نماینده مردم مشهد اطلاعیه ای 

صادر کرد.
در بخشی از این اطلاعیه آمده است: با توجه به این نکته که فایل های صوتی 
ضبط شده در کمیسیون های مجلس غیرقابل انتشار بوده و فقط اخبار مرتبط با 
موضوعات مطرح شــده در جلسات، توسط سخنگو و اعضای کمیسیون ها منتشر 
می شــود، لذا فقط نمایندگان دیگر در مجلس شــورای اسلامی می توانند آن را 
استماع و در رابطه با آن اظهارنظر کنند. این اطلاعیه می افزاید:  در ماجرای اخیر و 
درخصوص اظهارات جناب آقای کریمی قدوسی درباره پذیرش اشتباه در مذاکرات 
برجام از ســوی آقای ظریف که در کمیسیون امنیت ملی مجلس رخ داده است، 
برای روشن شــدن موضوع نمایندگان دیگری از جمله آقایان ذوالنور، محبی نیا، 
رنجبرزاده و نعمتی که از اعضای هیئت  رئیســه نیز هســتند ضمن موضع گیری 
رســانه ای دراین خصوص، نوار مذاکرات انجام شده در کمیسیون را بازبینی کرده 

و صحت ادعای آقای کریمی قدوسی را تایید کردند.
در ادامه این اطلاعیه آمده است: همچنین بنا بر پیشنهاد جناب آقای کریمی 
قدوســی برای شفاف سازی هرچه بیشــتر، روز شنبه مورخ 4 دی 1395 به اتفاق 
چند تن دیگر از نمایندگان مجلس، اصحاب رسانه و آقای قاسمی سخنگوی وزارت 
خارجه مجددا فایل صوتی مکالمات در کمیســیون امنیت بازبینی خواهد شد و 
در این راستا و در جهت تایید سخنان آقای کریمی قدوسی، نظرات نمایندگان و 

اصحاب رسانه منتشر خواهد شد.

لاریجانی در جمع خبرنگاران:

فعالیت مستقیم 160 هزار نفر در قرارگاه سازندگی خاتم نشان از کارآمدی این قرارگاه دارد
گفت: حضور  اسلامی  رئیس مجلس شورای 
160 هزار نفر نیرو به صورت مستقیم در قرارگاه 

سازندگی نشان از کارآمدی این قرارگاه دارد.
به گزارش فارس، علــی لاریجانی رئیس مجلس 
شورای اســلامی عصر پنجشــنبه پس از حضور در 
نمایشگاه دســتاوردهای ســپاه در عرصه سازندگی 
در جمع خبرنگاران اظهار داشــت: بنده از گذشته با 
قرارگاه سازندگی سپاه آشنا بودم و اکنون این قرارگاه 
یک مجموعه به هم متصلی است که همه فعالیت های 
آن را ارائه می کنند که بسیار جذاب و ارزشمند است.
وی افزود: از زمانی که قرارگاه سازندگی سپاه آغاز 
به کار کرد بیش از 27 ســال می گذرد که رشد بسیار 
خوبی در زمینه های مختلف داشتند که معمولا کشور با 
سختی این کارها را انجام می داد این قرارگاه ورود کرد.
رئیس مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: این 
قــرارگاه با همان روحیه جهادی کار کرد و پروژه های 
ســنگینی را به عهــده گرفتند که ایــن پروژه ها در 
عرصه های سدسازی، راه سازی و تونل های زیادی که 
با مشقت ساخته می شدند و همچنین روی پروژه های 

معاون عربی و آفریقای وزیر خارجه ایران در 
سفر به سوریه و لبنان با مقامهای بلندپایه این 

کشورها دیدار و گفت و گو کرد.
»حسین جابری انصاری« معاون عربی و آفریقای 
وزیر خارجه ایران روز پنجشــنبه به همراه هیئتی با 
بشــار اسد رئیس جمهور ســوریه در دمشق دیدار و 

گفت و گو کرد.
بشــار اســد در این دیدار تاکید کرد آزادسازی 
حلب از تروریسم تنها پیروزی برای سوریه به حساب 
نمی آیــد؛ بلکه برای تمامی کســانی که در مبارزه با 
تروریسم ســهمی دارند؛ به ویژه ایران و سوریه یک 

پیروزی به حساب می آید.
به گزارش تســنیم، رئیس جمهور ســوریه افزود 
آزادی حلب شکستی برای تمامی کشورهایی است که 
با ملت سوریه دشمنی ورزیدند و از تروریسم به عنوان 

یک وسیله برای تحقق اهداف خود استفاده کردند.
بشــار اسد با اشــاره به پیروزی ارتش سوریه در 

حلب گفت: دســتاوردهای حلب یک گام اساسی در 
راه شکست تروریسم در تمامی خاک سوریه است.

بنــا بر اعلام پایگاه ریاســت جمهوری ســوریه، 
انصاری در این دیدار بشار اسد را در جریان تلاش های 
دیپلماتیک برای پایان بحران در سوریه؛ به ویژه نشست 
سه جانبه مسکو بین ایران، روسیه و ترکیه قرار داد.

وی در دمشــق با » بشار اسد« رئیس جمهوری، 
» محمد عماد خمیس« نخست وزیر، » ولید معلم« 
وزیر امور خارجه و » فیصل مقداد« معاون وزیر امور 
خارجه سوریه به طور جداگانه دیدار و گفت وگو کرد.

جابری انصاری عصر پنجشــنبه از طریق گذرگاه 
مرزی الجدیده - مصنع ســوریه و لبنان وارد خاک 
لبنان شد و بعد از ورود به بیروت پایتخت این کشور 

با نخست وزیر لبنان دیدار و گفت وگو کرد.
وی بعداز این دیدار که با حضور» محمد فتحعلی« 
ســفیر جمهوری اســلامی ایران در لبنــان و» نادر 
حریری« مشــاور سعد حریری درکاخ نخست وزیری 

لبنان در بیروت برگزار شد، در گفت وگو با خبرنگاران 
اظهار داشت: در دیدار با نخست وزیر لبنان در ارتباط 
با مســائل منطقه ای و روابط دوجانبه ایران و لبنان 
و ضرورت گســترش همکاری های بین دو کشور در 
همه زمینه ها به ویژه در حوزه های اقتصادی گفت وگو 

کردیم.
وی خاطرنشان کرد: در منطقه ما معروف بوده که 
لبنان در دهه های گذشته از محیط پیرامونی خود تاثیر 
می پذیرفته است اما در دو دهه گذشته در نقاط عطف 
تحولات منطقه ای، این لبنان بوده که تاثیرهای اساسی 

بر محیط پیرامونی خود گذاشته است.
معاون وزیر امور خارجه ایران تصریح کرد: یکی از 
مهمترین تاثیرگذاری های لبنان در دو دهه گذشته 
بر محیــط پیرامونی خود و فضای عمومی منطقه ای 
و بین المللی، مقاومت موثر و فعال در مقابل اشــغال 
و توسعه طلبی و زیاده خواهی های رژیم صهیونیستی 

بوده است.

وی گفــت: توافق اخیری کــه در لبنان صورت 
گرفــت و به انتخاب ژنرال» میشــل عون« به عنوان 
رئیس جمهوری و تعیین » ســعد حریری« به عنوان 
نخست وزیر و همچنین تشــکیل و آغاز بکار دولت 
جدید منجر شــد، تحول مهمی بــود که بر تفاهم و 
گفت وگوی جریان های مختلف سیاســی و اجتماعی 

مبتنی بوده است.
جابری انصاری پس از آن با ســید حسن نصرالله 
دبیرکل حزب الله لبنان دیدار کرد. در این دیدار محمد 
فتحعلی ســفیر جمهوری اسلامی ایران در لبنان نیز 
حضور داشــت دو طرف در این دیدار درباره تحولات 

سیاسی در لبنان و منطقه بحث و تبادل نظر کردند.
ســفر معاون وزیر امور خارجه ایران به سوریه و 
لبنان بعداز اجلاس سه جانبه وزیران خارجه ایران ، 
روســیه و ترکیه در مسکو در خصوص پرونده سوریه 
حائز اهمیت بوده و در کانون توجه محافل سیاسی و 

رسانه ای قرار گرفته است.

در دیدار با جابری انصاری

اسد: پیروزی حلب، شکست حامیان تروریسم است

دیگری که در کشــور مطرح بود کارهای ارزشمندی 
انجام دادند و من فکر می کنم یک نمونه از روش هایی 
است که نیروهای مســلح در زمان صلح طبق قانون 

اساسی به آبادانی کشور کمک می کنند.
لاریجانی بر همین اساس اضافه کرد: سپاه این الگو 

را برگزیــد و در آن هم خوب و موفق بود من از آقای 
عبداللهی پرسیدم که چند نفر در قرارگاه سازندگی در 
همه پروژه ها کار می کنند که وی گفت: 150 تا 160 
هزار نفر به صورت مستقیم در پروژه های مختلف در 
این قرارگاه مشغول کار هستند لذا این حجم نیرویی 

که مشغول کار شدند و کارهای ارزشمندی را به ویژه 
در پروژه هایی که در مناطق 7 انجام می شــوند و هر 
شرکتی هم این کارها را انجام نمی دهد رشد آن از نظر 
کاری زمان و شــرایط سختی را می طلبد که کارهای 

خوبی در این زمینه انجام شده است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان 
کــرد: یک کار دیگر خوبی که این قرارگاه در مســیر 
تحول خود همیشه مدنظر داشت این بود که از امکانات 
موجود کشور حداکثر اســتفاده را کرده و این روش 
بسیار خوبی است یعنی این قرارگاه رقیب شرکت های 
خصوصی نیست بلکه کمک  کننده این شرکت ها است 
و از حضور شــرکت ها در پروژه های مختلف استفاده 
می کنــد و در بخش های مختلف به کار می گیرد. این 
روش کارآمدی سپاه را در زمینه های ساخت وساز هم 

افزایش می دهد.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: فکر می کنم 
در بخش عمران کشــور ظرفیت بیشتری این قرارگاه 
دارد و بایــد تمهید مقدمات کرد تا این نیروی بالقوه 

بتواند در آبادانی کشور تاثیر بیشتری داشته باشد.
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